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                16. juni 2023 

 

Bestyrelsesmøde 
 Onsdag den 10. maj 2023 kl. 17.00 

Almenbo - Hold-an Vej 16 

  Til stede:  

  Formand Per Kloster Andersen (dirigent)  Afdeling Munkegård 

  Næstformand Marie-Louise Scharling  Afdeling Kirstinelund 

  Ingelise Buczio   Afdeling Ravnsletlund  

  Preben Mosolff   Boligselskabet AKB Lyngby 

  Frederik Gylstorff   Afdeling Lundebjerg 

  Heidi Kjærbye   Afdeling Egebjerghaven 

  Steen Jørgensen   Medarbejderrepræsentant 

  Irene Denman   Afdeling Bispebjerg Bakke 

  Bodil Madsen   Afdeling Carlshøj B  

  Bjarne Frølund   Særligt udpeget 

  Mette-Katrine Hviid   Deloitte  

  Claus Sieben Hansen   Almenbo, Administrationen 

  Daniel Dilling    Almenbo, Administrationen 

  Anne Kirstine Olesen   Almenbo, Administrationen (referent) 

 

  Afbud:   

  Erik Frikke    Boligselskabet AKB Lyngby 

  Vibeke Ahlmann   Afdeling Kronprinsessegade  

  Bent Nielsen    Afdeling Kornvænget 

                                                                                                                                                             



 

 

                                                                                                                                                                        

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsordenen 
2. Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 12. april 2023 

- bilag 
3. Optagne lån 
4. Debat 

 Carlshøj Blok 11 – status på indvendig syn- og skønssag 

 Bestyrelsesrapportering - bilag 
5. Til behandling 

 Bestyrelsens årsberetning - bilag 

 Almenbos årsregnskab 2022 - Bilag  
- Spørgeskema 2022 
- Revisionsprotokollat 

 Afdelingernes årsregnskab 2022 - Bilag  
- Bispebjerg Bakke 
- Kronprinsessegade 
- Kirstinelund 
- Kornvænget 
- Egebjerghaven 
- Børneinstitutionen 
- Lundebjerg 
- Ravnsletlund 
- Nordre Munkegård 
- Carlshøj B 
- Varmecentralen 

6. Fastsættelse af administrationsbidrag 2024 - bilag 
7. Orientering om virksomhedens drift siden sidste møde 

a. Igangværende og kommende  
renoveringsprojekter / byggesager - bilag 

b. Meddelelser 
c. Status på Almenbos økonomi  
d. Repræsentantskabsmødet den 31. maj 2023 

- Valg til bestyrelse: 
På valg er:  
Formand Per Kloster Andersen – genopstiller? 
Vibeke Ahlmann – genopstiller? 
Frederik Gylstorff – genopstiller? 
Bent Nielsen – genopstiller? 
Bodil Madsen – genopstiller? 

       Steen Jørgensen – genopstiller? 



 

 

                                                                   Bjarne Frølund – genopstiller? 
 

- Valg af suppleanter  
På valg er: 
Berit Rybjerg – genopstiller? 
Marianne Varnaa – genopstiller? 
Henriette Denman – genopstiller? 
Line F. – genopstiller? 
Ingelise Garbers – genopstiller? 
Morten Just Nielsen – genopstiller? 
Liselotte Feldborg – genopstiller? 
Sebastian Christensen– genopstiller? 
Anne Grete Bülow – genopstiller? 
Preben Bøgvald – genopstiller? 
 

8. Eventuelt 
 

 
Ad 1    Godkendelse af dagsordenen 

  Dagsorden godkendt. 
 

Ad 2    Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 12. april 2023  

  Referat godkendt uden bemærkninger. 

                                                                                                                                          

Ad 3                 Optagne lån 
                       Ingen nye låneoptagelser har fundet sted 

                           
 
Ad 4   Debat 

 
  Carlshøj Blok 11 – status på indvendig syn- og skønssag 

                         Syn- og skønsrapport er udarbejdet i forbindelse med sagen om en eventuel  
                         nødvendig udbedring af dampspærren i samtlige lejligheder. Rådgiver, entreprenør  
                         og advokat har i den forbindelse mulighed for komme med indsigelser til nævnte  
                         rapport. Administrationen har for nuværende endnu ikke fået tilbagemelding fra  
                         advokaten, som afventer respons fra modparten (entreprenøren).  
                         Når et beløb er fastlagt, skal administrationen, i samarbejde med bestyrelsen, afklare  
                         det fremadrettede forløb. Forhåbentlig er beløbet tilstrækkelig stort til at dække de  
                         nødvendige udgifter. 
                         Bestyrelsen ønsker en status på sagen inden næstkommende bestyrelsesmøde. 
                          

                         Bestyrelsesrapportering 
                         Der er på nuværende tidspunkt brugt mere end budgetteret for pågældende periode  
                         på konto 115 i enkelte afdelinger, så der kan med fordel sættes fokus på hvad  
                         kontoen reelt skal bruges til samt hvornår det er mere hensigtsmæssigt at bruge  
                         konto 116.  
 



 

 

 
                        Det er ambitionen, at der minimum henlægges 250 kr. pr. kvadratmeter til planlagt  
                        periodisk vedligeholdelse, men et par afdelinger opfylder fortsat ikke målsætningen i  
                        2023. Henlæggelserne har således også været et fokusområde på årets  
                        bygningsgennemgange og det er tydeligt, at der generelt er en positiv udvikling på  
                        området. Granskningsrapporterne indikerer tillige, at der er behov for at tænke i  
                        henlæggelser om end rapporterne er af en meget svingende kvalitet.   
 
                        Hverken antallet af fraflytninger eller rykkere er stigende pt.  
 
 
Ad 5                 Til behandling 
 
                         Bestyrelsens årsberetning 
 
                         Godkendt af bestyrelsen til fremlæggelse for repræsentantskabet. 
 
                           
                          Almenbos årsregnskab 2022 
                           

Årsregnskab 

                          Regnskab godkendt 

                          Bemærkninger:  

Almenbos årsregnskab viser et underskud på 485.754 kr. som primært er forårsaget 

af kurstab. Underskuddet er dog blevet mindsket af ekstra indtægter på lovmæssige 

gebyrer samt merindtægter fra byggesagshonorarer.  

Underskuddet dækkes ind af midler fra arbejdskapitalen. 

 

                           Spørgeskema 

                           Spørgeskema godkendt                                                                                                                                                                   

                           Ingen væsentlige kommentarer 

                          

                           Revisionsprotokollat 

                           Revisionspåtegningen er uden forbehold og med blank påtegning. 
                           
                           Revisor havde følgende bemærkninger til protokollatet: 
                            
                           - Der er bred enighed om, at granskningsrapporterne ikke er synderligt brugbare og  
                              ikke harmonerer med langtidsplanerne. Revisor konstaterer derfor blot, at  
                              rapporterne er modtaget i administrationen.   
                           -  Dispositionsfonden er sund. Det er noteret hvilke afdelinger, der er givet tilskud af  
                              de overskydende fusionsmidler. 



 

 

                           -  I forbindelse med alle større arbejder udarbejdes en  plan for finansiering.  
                              Inden et lån kan optages vil udgifterne imidlertid presse pågældende afdelings 
                              likviditet.  
                            - Kommunen har godkendt byggeregnskabet for de 28 nyopførte boliger i  
                              Lundebjerg. Ejendommens endelige finansiering  forventes fastlagt i 2023.  
                           -  Nuværende afdeling Carlshøj varmecentral har alene den funktion, at huse en  
                              trykreduktionsinstallation for fjernvarmeselskabet. Derfor vil der i 2023 ske  
                              nærmere vurdering af afdelingens fremadrettede eksistensberettigelse, herunder  
                              en vurdering af om bygningen bør nedrives, om varmeforsyningsselskabet kan  
                              opkræves et vederlag for husning af installationen samt om afdelingen kan  
                              fusionere ind i afdeling Carlshøj B.  
                           -  Almenbos forretningsgange er velfungerede og under løbende ajourføring. Revisor  
                              anbefaler dog udarbejdelse af skriftlige forretningsgange på visse, endnu uberørte  
                              områder. Arbejdet med ajourføring og/eller udarbejdelse af eventuelt manglende 
                              forretningsgangsbeskrivelser, vil løbende udføres. 
                           -  Bestyrelsen skal fremadrettet arbejde med lovkrævede 4-årige mål for hver  
                              afdelings samlede driftsudgifter. Dette bør også fremgå af årsberetningen.  
 
 
                        Afdelingernes årsregnskab 2022 
                      
                        Regnskaberne godkendt.  
 
                        De fire afdelinger Kronprinsessegade, Lundebjerg, Nordre Munkegård og Carlshøj B   
                        kommer ud med underskud.  
                        I Lundebjerg har der blandt andet ikke været  henlagt tilstrækkeligt til fraflytninger.  
                        Det skal der være fokus på i budgettet for 2024.  
 
                        Bestyrelsen havde følgende kommentarer/spørgsmål:  
 
                        - Hvorfor skal der betales merleje til Landsbyggefonden? Revisor vender tilbage med  
                          forklaring på hvorfor der skal betales samt over hvor lang en årrække.  
  
                        - Der er flere småfejl på første side i afdeling Carlshøjs regnskab. Blandt andet er det  
                           tostrengede vandsystem ikke entydigt og kan derfor ikke indberettes med enten et  
                           ja eller nej. Revisor undersøger, hvordan det så kan meldes ind.   
 
                        - Ved konto 134 står følgende anført: Korrektion vedr. tidligere år. Hvad betyder det? 
                           Administrationen følger op.  
                         
 
Ad 6                Fastsættelse af administrationsbidrag 2024 
                      
                        Administrationsbidraget stiger med 4,3% stigning for at undgå underskud i 2024  
                        pga. inflationsstigninger.  

                        Informationen blev taget til efterretning. 

 



 

 

Ad 7  Orientering om virksomhedens drift 
 
 A. Igangværende og kommende renoveringsprojekter / byggesager 
 
         Se oversigt. 
 
 B. Meddelelser 

      Deklarationerne i forhold til overdragelsen af renoveringssagen  
                               (Børneinstitutionen i Kirstinelund) til Ballerup Kommune er på plads. Der er dags  
                               dato afholdt møde med Kommunen vedr. økonomien. Det er aftalt med  
                               Centerchefen at der skal findes dato hurtigst muligt til et møde mellem Kommune  
                               og administration (herunder det nedsatte udvalg blandt bestyrelsens medlemmer)  
                               med henblik på at tale sagen igennem.   
 
                                Nordre Munkegårds byggeregnskab er i dag underskrevet og godkendt af  
                                revisionen.  
 
                                Administrationen er i dialog med Scanenergi om den fastprisaftale på el, der  
                                udløber ved årets  udgang. Aftalen gælder alle afdelingernes fællesarealer. En  
                                fremtidig mulighed kan være, at 50 % af forbruget kører på fastpris og 50 % på  
                                spotpris. En ny fastprisaftale vil i dag være markant højere end hidtil, men der  
                                arbejdes selvfølgelig på, at den fastlåste pris bliver lavest mulig. Andre udbydere  
                                er undersøgt.  
 
                                Der er arrangeret medarbejderdag for alle Almenbos ansatte. Arrangementet  
                                finder sted fredag den 12. maj 2023.  
 
                                De bestilte brandrapporter fra DBI har ikke været af tilfredsstillende kvalitet. Et  
                                møde er derfor blevet afholdt med repræsentanter fra DBI. Administrationen har  
                                gjort opmærksom på, at der i rapporterne ønskes dokumentation samt  
                                redegørelse for at en inspektion af tagrummene har fundet sted. Rapporterne  
                                er således sendt retur med henblik på en opdatering. 
 
 
 

 C.    Status på Almenbos økonomi  
 

 Ingen væsentlige kommentarer.  
 
 

                       D.     Repræsentantskabsmødet den 31. maj 2023 
                                 
                                Samtlige bestyrelsesmedlemmer på valg genopstiller.  
                                  
                                Sebastian Christensen fra afdeling Højhuset er fraflyttet afdelingen og skal  
                                således erstattes som suppleant.  
 
Ad. 8               Evt. 



 

 

                         Konstituerende bestyrelsesmøde skal afholdes i kølvandet på  
                         repræsentantskabsmødet.  
                                                                                                                         
 
                                                                                                                           Møde slut kl. 18.30 
                        
 
 
 
 
 
                       Underskrevet digitalt af formanden 
 
 
 
 
 
 
 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


